

**Referat møde i DI-B tirsdag den 17.juni 2025**

Deltagere i mødet: Dorte Præstholt Schneider (DP), Caroline Seehusen (CS), Anders Kaihøj (AK), Eyvinður Hrafnar Gunnarsson (EG) og sekretariatsleder Marianne Levinsen ML

Afbud fra Eva Maria Grout (EMG)

Dagsorden:	Referent: ML
1. Nyt fra sekretariatet	Der har været og er stadig en stor oprydning i gang. Det skrider fremad og alle har deltaget med stor energi. Det præger stedet, at den sidste sekretariatsleder har været fraværende det sidste års tid. Planen er at få et rent og pænt møderum/arbejdsrum til ansatte, bestyrelse og komiteer i sommer. ML – ser på ansættelseskontrakter mv. Vi kan låne lokaler fra Kustos, men det er hensigtsmæssigt at have egne lokaler. Wilhelmsborg har givet lov til uden betaling, at vi bruger loftet til opbevaring af de ting, som kun bruges en gang i mellem.
2. Nyt fra Komiteer	Sport ved AK redegjorde for, at sommerperioden var mere stille. I øjeblikket arbejder AK sammen med Helle Hansen på at få integreret DIF hestevelfærds kursus med Sporti, så man fra 2026 kun kan få rytterlicens, hvis man har taget alle 5 hestevelfærds kurser. Natur ved CS redegjorde for, at materialet med Trafiksikkerhed er færdig og klar til brug. Dog svært at finde, selv når man søger på website. Det vil ML undersøge. Positions papirer for Natur er færdige og kan bruges til opbygning af andre positions- og strategipapirer. Der er en masse udfordringer med naturnationalparker og Lisbeth forsøget at få en kronik i Altinget herom. Der er et projekt ridestier til Friluftsrådet på trapperne – det aftaltes, at Caroline taler med ML om projektet og ser på forskellige muligheder for



	bistand til ansøgning. Der afsøges også andre samarbejdspartnere til at sikre adgang til parkerne for ryttere og andre. Der er intet i lovgivningen, som redegør for indhegning og New Forest inspirationen kommer fra en park på størrelse med FYN Klub ved EMG – Di ridt – der fin tilslutning og der arbejdes på fysisk lokation i området omkring Fredericia og Middelfart til klubmøde den 28.september 2025. AVL ved EG-
3. Indsigelsesbrev og NNP	DP redegjorde for, at foreningen arbejder på et fælles indsigelsesbrev mod naturnationalparkerne. I den forbindelse er der ved at blive arrangeret møde med såvel friluftsrådet som DRF og DIF for at stå stærkere som interessenter på området. DP og Tove er ved at få møder med Friluftsrådet og DIF DP beder ML deltage i mødet og arbejdet. .
4. Referat fra møde i landsudvalget for heste	DP redegjorde for mødet og kom med følgende vigtige pointer. Alle deltagere vil gerne arbejde for at øge hestevelfærden. Især fokus på uddannelse, udstyr og medicin. Der arbejdes for et digitalt kursus for alle med CHR - nummer- det betyder, at vi ikke skal arbejde videre med eget kompetencekursus i DI. Der var stor ros til DI hestevelfærds kurser og de vil blive brugt som inspiration til det videre arbejde med hestevelfærd. Der var enighed om, at tiltag på hestevelfærdsområdet skal ske på evidensbaseret grundlag og ikke på følelser og meninger. Seges har overtaget blodtypelaboratorium og Hranner og Karina skal lige undersøge, hvordan det foregår. Der blev også drøftet mangel på dyrlæge og løsninger samt Ethiske retningslinjer samt kompetencebevis til transport af dyr.



5. Budget 25/26 vejledning	Det blev aftalt, at disse skal sendes til bestyrelse og komiteer- før en gennemgang på næste møde den 12. august 2025.
6. SharePoint	Der er store problemer med adgang til SharePoint og eksisterende materiale hos Komiteerne -ikke mindst når de frivillige skal koble sig på fælles site. Det blev aftalt, at ML ser på det i første omgang sammen med AK for at danne sig et overblik over udfordringer og finde en løsning, som er brugbar for såvel komiteen og Forening (GDPR) mv. Derefter ser ML på de øvrige komiteer i samarbejde med formand og evt. medlemmer.
7. Hestevelfærd	Der er enighed om at udarbejde en form for strategipapir /positionsrapport på 1 til 2 sider fra Foreningen ML udarbejder et udkast, som sendes til bestyrelsen før næste møde Det er det strategipapir, som er grundlaget for Anne og Fie oplæg om emnet på Klubmødet den 28. september 2025. Anne er blevet bedt om at deltage i arbejde med hestevelfærd på KU – MI beder hende lige redegjorde for, hvad det går ud på og hvilken rolle hun har for at kunne tage stilling til, om det ligger indenfor hendes arbejdsområde for Foreningen.
8. DM	Bestyrelsen ser gerne, at standen bemannes noget a la en arbejdsdag – folk fra sekretariatet kan lave en plan for det. Bestyrelsesmedlemmer giver gerne en hånd med. CS ser gerne en skærm med materialet om trafik på standen.
9. EHR fra Odsherred	EG deltager og Caroline vil se, om hun har mulighed for at deltage, da det er hendes område, at mødet afholdes.
10.	
11. EVT.	